
Ajalah 
 
Op 27 januari 1999 vond de eerste door het nieuwe bestuur gehouden Algemene 
Ledenvergadering plaats. De opkomst was groot, meer dan 200 leden kwamen naar Beth 
Daniel in Tel Aviv voor deze Jaarvergadering. 

De agenda beloofde een afwisselende vergadering. Mevrouw Flory Neter, de 
voorzitter van VBV-Nederland, de zusterorganisatie van Ajalah, opende samen met Berthie 
Nachbahr de vergadering. Als speciale gasten waren aanwezig de directeur van de Pensioen- 
en Uitkeringsraad, de voorzitter en de secretaris van de Raadskamer Wuv en het hoofd van de 
afdeling Buitenland van de Pur. 

Na het huishoudelijk gedeelte (verenigingszaken) was het woord aan de delegatie van 
de Pur, die speciaal met het oog op de Ajalah-ledenvergadering naar Israel was gekomen.  
 Vele leden hebben gebruik gemaakt van de door het bestuur geboden mogelijkheid om 
van tevoren schriftelijk vragen in te dienen bij de Pensioen- en Uitkeringsraad. Het bestuur 
ontving dertig vragen. Wat houdt de Ajalah-leden het meest bezig?  De dubbele aftrek AOW, 
aftrek bituach leumi voor kibbutsim en mosjavim, de grote navorderingen, het intreden in 
ouderhuizen, WAO, vrijkomende gelden uit tegoeden WO-II, tweede generatie en de 
cliëntvriendelijkheid van de Pur en van het Nederlands Informatie Kantoor in Jeruzalem.  
 De mensen van de Pur hadden zich goed voorbereid. Zij namen alle tijd voor het 
geven van achtergrondinformatie bij het beantwoorden van de vragen. Er ontstond een 
levendige discussie met de zaal. De heer Van Gils, de directeur van de Pur, ging uitgebreid in 
op een door Ajalah voorgelegd pijnlijk probleem. In 1994 bepaalde de Raadskamer Wuv dat 
smartegelden, betaald aan ouders van wie een kind in een van de Israelische oorlogen is 
gesneuveld, zullen worden beschouwd als inkomen. Gevolg: deze smartegelden werden 
gekort op de periodieke uitkering van de ouders. Hoewel dit probleem al verschillende malen 
door leden van Ajalah onder de aandacht van het vorige bestuur was gebracht, is er tot de 
bestuurswisseling nooit iets aan gedaan. Toen het nieuwe bestuur in september 1998 
geconfronteerd werd met deze kwestie, werd meteen contact opgenomen met de Pur in 
Leiden. Resultaat: de heer Van Gils kon de zaal mededelen dat de Raadskamer Wuv in haar 
vergadering van december 1998 heeft besloten bovengenoemde bedragen niet meer te zullen 
korten. 
 Tijdens de jaarvergadering zijn er door de delegatie van de Pur nog meer toezeggingen 
gedaan. De heer Kramer toonde het ontwerp van een sterk vereenvoudigde 
berekeningsbeschikking. Bij het Nik wordt, in nauwe samenwerking met de Pur, hard gewerkt 
aan het verbeteren van de cliëntvriendelijkheid. Als voorbeelden werden genoemd het 
verkleinen van de afstand tussen de cliënt en de medewerkers van het Nik-kantoor, en het 
maken van nieuwe schriftelijke informatie in begrijpelijke taal. De Pur noemde de 
ingewikkelde toewijzingen en beschikkingen, die nauwelijks te begrijpen zijn omdat ze 
geschreven zijn in ambtelijk Nederlands. 
 Terugkijkend constateer ik dat er sprake was van een zeer geslaagde ledenvergadering.  
 
Victor Nachbahr 
 

Archief Philip Staal




































